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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn7 
dring i lov om udøvelse af erhverv i Grønland. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 69) 
findes i tidenden sp. 2459, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 281). 

Der var ikke stillet oondringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring i lov om tilskud af statskassen til Ny 
Carlsberg Glyptotek. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 43) 
findes i tidenden sp. 1806, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 285). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Iver Poulsen: Jeg vil gerne straks sige, at 
de uafhængige anerkender og værdsætter 
Ny Carlsberg Glyptoteket som den uvurder- 
lige kulturfaktor, museet er, og vil slet ikke 
afvise, at staten yder et rimeligt tilskud for 
at dække et driftsunderskud, hvis væsent- 
ligste årsag synes at være møntforringelsens 
permanente karakter, som Glyptotekets le- 
delse siger det i sit andragende; men vi 
nærer stadig de samme betænkeligheder, 
som mit partis ordfører gav udtryk for ved 
lovforslagets første behandling, med hensyn 
til at gøre statens tilskud til en af de meget 
omtalte og urørlige lovbundne udgifter. 

Jeg er helt enig med den ærede radikale 
ordfører, fru Grethe Philip, der ved første 
behandling af lovforslaget sagde, at hun 
ikke forstod, hvorfor man ønskede revisions- 
bestemmelsen ophævet. Det forstår jeg 
heller ikke; den er ikke til gene for nogen 홢 
det har jeg i hvert fald ikke hørt noget om 
홢 og det er rigtigt, som det ærede radikale 
medlem fru Grethe Philip også sagde, at 
folketinget ved at ophæve revisionsbestem- 
melsen udsteder en blankoveksel. Så vidt 
jeg kan se, er der også her tale om en egent- 
lig juridisk forpligtelse, som folketinget ikke 
senere ensidigt kan ændre noget ved. 

Glyptotekets udmærkede ledelse har selv 
været inde på den tanke, som mit partis 
ordfører var inde på ved første behandling; 
om det ikke var muligt at forøge indtæg- 
terne f. eks. ved at gøre alle dage til beta- 
lingsdage. Det ville ikke blot lette den dag- 
lige administration, men det ville også for- 
øge indtægterne, og med de indtægtsstig- 
ninger, vi har haft her i landet, har befolk- 
ningen også råd til at betale en lille smule 
for kunst og kultur. Ja, det er vel endog 
sandsynligt, at befolkningens interesse bli- 
ver større, når det gode og værdifulde koster 
en lille smule. Vel føler vi os overbevist om, 
at Glyptotekets ledelse administrerer såre 
fornuftigt, men vi føler os ikke helt over- 
bevist om, at alle muligheder for at øge 
indtægterne er undersøgt og udnyttet, og 
ved at ophæve revisionsbestemmelsen løber 
vi en risiko for at svække Glyptotekets in- 
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[Iver Poulsen.] 
teresse i og anstrengelse for at øge sine ind- 
tægter. Vi finder det rigtigt, at det folke- 
ting, der bevilger et tilskud som det, der 
her er tale om, også med passende mellem- 
rum bliver orienteret om baggrunden for 
støtten, sådan som det netop kan ske ved, 
at vi bevarer revisionsbestemmelsen. 

I øvrigt kan mange forhold ændre sig, 
og uforudsete forhold kan spille ind i de 
kommende år og årtier. Derfor mener de 
uafhængige, at det vil være forkert at op- 
hæve revisionsbestemmelsen, og derfor vil 
de uafhængige stemme imod en sådan op- 
hævelse. 

Ministeren for kulturelle anliggender (Sølv- 
høj): Jeg skal ikke gøre mange bemærk- 
ninger til det ærede medlem hr. Iver Poul- 
sens betænkeligheder ved det foreliggende 
lovforslag. Der fandt jo under første be- 
handling en meningsudveksling sted. Jeg 
vil dog gerne understrege, at når de øvrige 
ordførere efter en undersøgelse har fundet, 
at der ikke burde stilles ændringsforslag, 
er det netop baseret 홢 har jeg forstået 홢 
på den tankegang, at forsøgsordningen med 
to 5-årige bevillingsperioder har bestået sin 
prøve, og at museet på en helt anden måde 
end under den nugældende ordning vil være 
i stand til at disponere på lang sigt netop 
til fordel for museets økonomi og til fordel 
for det publikum, der besøger museet. Det 
må derfor siges at være en bedre ordning 
både for Ny Carlsberg Glyptotek og for det 
store publikum, at man gør den således 
gennem lang tid prøvede ordning perma- 
nent. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

I 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring i lov om vedligeholdelse af kirker og 
kirkegårde m. v. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
134) findes i tidenden sp. 3684). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden ud- 
valgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse 
imod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring i lov om afvikling af de gejstlige enke- 
kasser. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
135) findes i tidenden sp. 3690). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden ud- 
valgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse 
imod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 


